
1 

PROTOKÓŁ NR VI/XXII/20 

z XXII SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚLĄSKIEGO 

VI KADENCJI 
 

(31.08.2020 r. – Sala Sejmu Śląskiego, Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 

1. Otwarcie sesji – [godz. 1105 – radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku] 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – dzisiejsza sesja jest po raz 

kolejny prowadzona w systemie wideokonferencji oraz za pomocą programu e-

sesja i będziemy teraz potwierdzać obecność Państwa poprzez informacje po 

odczytaniu – to dotyczy zarówno osób, które są na sali, jak i tych osób, które są 

zalogowane poprzez system. Więc rozpoczynam odczytywanie listy obecności 

…[…]… Teraz jeszcze ze względu ponieważ korzystamy z systemu e-sesja 

bardzo proszę o potwierdzenie obecności na sesji poprzez naciśnięcie przycisku 

kworum … Przypominam, że wszyscy mamy być zalogowani na programie 

sesja 31. [sierpnia] … jakieś problemy w programie … Pani Baczyńska, bardzo 

proszę o potwierdzenie obecności w ramach programu komputerowego… 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – Panie Przewodniczący ! Właśnie usiłuję to zrobić, 

ale jeszcze o chwilę poproszę… 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…dobrze ! … Na podstawie 

danych z systemu stwierdzam, iż w obradach uczestniczy 39 radnych, a zatem 

obrady są prawomocne i w związku z tym otwieram XXII sesję Sejmiku 

Województwa Śląskiego VI kadencji ! Witam wszystkich uczestników naszej 

sesji. Witam Pana Posła Jerzego Polaczka. Witam Zarząd Województwa 

Śląskiego na czele z Panem Marszałkiem Jakubem Chełstowskim, witam Panią 

Skarbnik, Panią Sekretarz. Witam Szanownych Państwa Radnych Sejmiku 

Województwa Śląskiego. Przechodzimy do realizacji naszego porządku… 

 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Sejmiku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2020-2030 (druk VI/314). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2020 rok (druk VI/315). 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2020 rok  (druk VI/316). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla miasta Jasło w 

województwie podkarpackim, przeznaczonej na wsparcie osób 

poszkodowanych w związku z licznymi zalaniami i podtopieniami wskutek 

intensywnych opadów deszczu, które miały miejsce w dniach od 26 do 28 

czerwca 2020 roku (druk VI/308). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2020 roku pomocy finansowej 

Gminie Ślemień (druk VI/309). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania pomocy rzeczowej w postaci 

oczyszczaczy powietrza dla jednostek samorządu terytorialnego (druk 

VI/310). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/20/5/2020 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 18 maja 2020 roku w sprawie określenia 

zadań, na które Województwo Śląskie przeznacza w 2020 r. środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk 

VI/312). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr VI/21/11/2020 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 22 czerwca 2020 roku w sprawie przyznania 

dofinansowania i wyrażenia zgody na zawarcie umów o dofinansowanie ze 

środków PFRON na okres dłuższy niż jeden rok budżetowy, robót 

budowlanych dotyczących obiektów służących rehabilitacji, w związku 

z potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów 

(druk VI/313). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Priorytetów współpracy 

zagranicznej Województwa Śląskiego (druk VI/307). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów 

w ramach projektu Śląskie. Inwestujemy w talenty – VI edycja, realizowanego 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na 

lata 2014-2020 (druk VI/306). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowych położonych w Goczałkowicach-Zdroju poprzez wniesienie ich 

jako aportu do spółki kapitałowej Uzdrowisko Goczałkowice-Zdrój Sp. z o.o. 

z siedzibą w Goczałkowicach-Zdroju (druk VI/311). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Marszałka Województwa 

Śląskiego (druk VI/304). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania i zaniechania 

Dyrektora Śląskiego Zarządu Nieruchomości (druk VI/ 305). 

17. Sprawozdanie z realizacji Wojewódzkiego Programu Opieki nad Zabytkami 

w Województwie Śląskim na lata 2018-2021 (za lata 2018-2019). 

18. Informacja o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2019 roku. 
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19. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

20. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

21. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy są jakieś propozycje 

zmian w porządku obrad ? Proszę o zabieranie głosu … Proszę bardzo ! Pan 

Marszałek… 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowni 

Państwo Radni ! Drodzy Goście ! Drogi Zarządzie ! Jest tutaj wniosek ze strony 

Zarządu Województwa Śląskiego w sprawie przyjęcie stanowiska w sprawie 

powołania Sejmiku Osób Niepełnosprawnych Województwa Śląskiego. Myślę, 

że to jest dobra inicjatywa żebyśmy do końca czwartego kwartału 

przeprocedowali, oczywiście jak Sejmik wyrazi zgodę na to, żeby wszystkie 

rozwiązania techniczne, prawne, legislacyjne w tej sprawie przygotować i żeby 

w 2021 roku Sejmik Osób Niepełnosprawnych Województwa Śląskiego mógł 

zafunkcjonować. Myślę, że to też jest taka realna odpowiedź na głosy środowisk 

osób niepełnosprawnych, które niejednokrotnie mojej ocenie są słuszne 

i wydawałoby się, że taka forma, de facto sejmiku, czyli stanowisk, kierunków, 

de facto integracji tego środowiska, a też podniesienie rangi osób, które będą 

w tym gremium zasiadały, dla środowisk osób niepełnosprawnych będzie 

z pewnością bardzo pomocne i też dla samego Sejmiku, dla Zarządu 

Województwa, dla instytucji, którymi zarządzamy, które nam podlegają, żeby 

wdrażać standardy, żeby wdrażać nowe projekty, bo też pomoc osobom 

niepełnosprawnym cały czas się zmienia. Ale tutaj nikt nie chce być alfą 

i omegą w niektórych obszarach i dobrze żeby było to środowisko zgrupowane 

i razem z Sejmikiem Województwa Śląskiego kierowało te kierunki, zasady, 

zmiany, czy też występowało z inicjatywami na rzecz poprawy jakości życia, 

więc prosiłbym tutaj o poszerzenie tego wątku na tą sesję. Bardzo dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Panie 

Marszałku ! Czy są inne propozycje jeszcze zmian w porządku obrad ? … 

Proszę bardzo ! 

 

- radny Zbigniew Przedpełski – dziękuję bardzo Panie Przewodniczący ! 

Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowny Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo Radni ! Szanowni Państwo ! Chciałem poinformować wszystkich, że 

w dniu 25 sierpnia bieżącego roku na podstawie par. 17 ust. 2 Regulaminu 

Sejmiku Województwa Śląskiego grupa radnych klubu Prawo i Sprawiedliwość 

wniosła o dokonanie zmiany w porządku obrad XXII sesji Sejmiku 

Województwa Śląskiego VI kadencji, polegającej na umieszczeniu w porządku 

obrad podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia w sprawie nadania 
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Międzynarodowemu Portowi Lotniczemu Katowice w Pyrzowicach – Katowice 

Airport – imienia Wojciecha Korfantego. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję. Czy są 

jakieś … Szanowni Państwo ! Czy są jakieś inne [zgłoszenia] w tym punkcie 

rozszerzenie porządku obrad ? …. Nie widzę zgłoszeń ! Ze względów 

formalnych, ponieważ dotarł Pan Radny Maciej Kolon, więc bardzo proszę 

jeszcze raz o potwierdzenie kworum … proszę obsługę informatyczną czy 

możemy już dalej … Mam informację, że Pan Radny Kałuża, Pan Mazur i Pan 

Baczyński jeszcze nie potwierdzili ponownie kworum, co jak gdyby 

uniemożliwia… 

 

- radny Mirosław Mazur –…ale to jeszcze raz mamy potwierdzić ? 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…jeszcze raz potwierdzić 

kworum w związku z tym, że część radnych doszło… 

 

- radny Mirosław Mazur –…no to już potwierdziłem… 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – jeszcze Pan Marszałek 

Kałuża … tak, czyli mamy wszystkie potwierdzone. W tej chwili przechodzimy 

do głosowania rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia stanowiska w sprawie powołania Sejmiku Osób Niepełnosprawnych 

Województwa Śląskiego – druk VI/317. To jest projekt zgłoszony przez Pana 

Marszałka, przez Zarząd … I przypominam, iż zmiana porządku obrad wymaga 

bezwzględnej większości głosów ustawowego składu Sejmiku… 

 

Głosowanie nad rozszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia stanowiska w sprawie powołania Sejmiku Osób Niepełnosprawnych 

Województwa Śląskiego (druk VI/317): 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czyli porządek obrad został 

rozszerzony o projekt uchwały zgłoszony przez Zarząd i byłby realizowany po 

aktualnym punkcie 16. Przechodzimy do kolejnego głosowania… 

 

Głosowanie nad rozszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia oświadczenia w sprawie nadania Międzynarodowemu Portowi 

Lotniczemu Katowice w Pyrzowicach – „Katowice Airport” imienia Wojciecha 

Korfantego (druk VI/318): 
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za  41 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Sejmiku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2020-2030 (druk VI/314). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2020 rok (druk VI/315). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2020 rok (druk VI/316). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla miasta Jasło w 

województwie podkarpackim, przeznaczonej na wsparcie osób 

poszkodowanych w związku z licznymi zalaniami i podtopieniami wskutek 

intensywnych opadów deszczu, które miały miejsce w dniach od 26 do 28 

czerwca 2020 roku (druk VI/308). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2020 roku pomocy finansowej 

Gminie Ślemień (druk VI/309). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania pomocy rzeczowej w postaci 

oczyszczaczy powietrza dla jednostek samorządu terytorialnego (druk VI/310). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/20/5/2020 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 18 maja 2020 roku w sprawie określenia 

zadań, na które Województwo Śląskie przeznacza w 2020 roku środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk 

VI/312). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/21/11/2020 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 22 czerwca 2020 roku w sprawie przyznania 

dofinansowania i wyrażenia zgody na zawarcie umów o dofinansowanie ze 

środków PFRON na okres dłuższy niż jeden rok budżetowy, robót 

budowlanych dotyczących obiektów służących rehabilitacji, w związku z 

potrzebami osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów 

(druk VI/313). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Priorytetów współpracy 

zagranicznej Województwa Śląskiego (druk VI/307). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów 

w ramach projektu Śląskie. Inwestujemy w talenty – VI edycja, realizowanego 
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w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na 

lata 2014-2020 (druk VI/306). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowych położonych w Goczałkowicach-Zdroju poprzez wniesienie ich 

jako aportu do spółki kapitałowej Uzdrowisko Goczałkowice-Zdrój Sp. z o.o. 

z siedzibą w Goczałkowicach-Zdroju (druk VI/311). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Marszałka Województwa 

Śląskiego (druk VI/304). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania i zaniechania 

Dyrektora Śląskiego Zarządu Nieruchomości (druk VI/305). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie powołania 

Sejmiku Osób Niepełnosprawnych Województwa Śląskiego (druk VI/317). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia w sprawie nadania 

Międzynarodowemu Portowi Lotniczemu Katowice w Pyrzowicach – 

„Katowice Airport” imienia Wojciecha Korfantego (druk VI/318). 

19. Sprawozdanie z realizacji Wojewódzkiego Programu Opieki nad Zabytkami 

w Województwie Śląskim na lata 2018-2021 (za lata 2018-2019). 

20. Informacja o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2019 roku. 

21. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

22. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

23. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Sejmiku: 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – protokół został wysłany 

Państwu drogą elektroniczną. Czy są uwagi do przedłożonego protokołu ? … 

Nie widzę, więc przechodzimy do głosowania … tak, przepraszam, nie 

zauważyłem. Bardzo proszę Panią Ekkert … chciała zabrać głos ? 

 

- radna Lucyna Ekkert – tak ! Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący ! Panie 

Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Panie, Panowie Radni ! Na poprzedniej 

naszej sesji w punkcie wotum zaufania dla Zarządu Województwa Śląskiego 

zabrałam głos i w obecnym protokole na stronie 21., drugi wiersz od góry ma 

takie brzmienie po zmianie nazwy Regionalnego Instytutu Kultury na Instytut 

Kultury imienia Wojciecha Korfantego. Zauważyłam, że jest to pomyłka i w 

pierwszej chwili myślałam, że to pomyłka czysto pisarska, natomiast 

odsłuchałam nagranie z poprzedniej sesji i rzeczywiście tak powiedziałam. To 

oczywiście przejęzyczenie podczas zawsze emocjonalnych naszych dyskusji. 

Nazwa to oczywiście Instytut Myśli Polskiej imienia Wojciecha Korfantego. 

I ponieważ tak powiedziałam, toteż nie wnioskuję o sprostowanie w protokole, 
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ale mam nadzieję, że dzisiejsze moje wyjaśnienie znajdzie odzwierciedlenie 

w dzisiejszym protokole. Za to przejęzyczenie i tę pomyłkę przepraszam. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – ja również dziękuję Pani 

Radnej za bardzo praktyczną uwagę. Oczywiście to będzie odnotowane, Pani 

wystąpienie dzisiejsze, w dzisiejszym protokole, czyli będzie to z protokołem 

z poprzedniej sesji tworzyć logiczną całość. Więc w tej chwili, ponieważ nie 

mamy chyba więcej zgłoszeń w tym punkcie ? … Nie ma, więc przechodzimy 

do głosowania … Czy radni: Baczyńska i Kowalski mają jakie problemy 

techniczne ?... 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z XXI sesji Sejmiku: 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2020-2030 (druk 

VI/314): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – opinia Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów w tej sprawie jest pozytywna … tak, Panie Przewodniczący ? 

… Tak ! Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … 

Nie widzę, więc przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 3 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2020 rok (druk VI/315): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – opinia Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów w tej sprawie jest pozytywna. Czy inne komisje chciałyby 

zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę zgłoszeń ! Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Proszę bardzo ! Pani Lucyna 

Ekkert, udzielam głosu ! 
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- radna Lucyna Ekkert – w budżecie Województwa Śląskiego dokonuje się 

wielu zmian i mniemam, że wynikają one oczywiście z potrzeb, a przynajmniej 

oczywiście tak powinno być. I między innymi jest propozycja żeby przenieść 

środki z działu 600 w kwocie powyżej 8 mln 411 tys., z działu 801 w kwocie 

powyżej 1 mln 750 tys. oraz z działu 854 w kwocie 750 tys., do działu 921. To 

stanowi kwotę 10 mln 911 tys. i 329 zł – oczywiście zwiększenie dotacji dla 

naszych wszystkich instytucji kultury, czy też jednostek organizacyjnych 

cieszy, ale zastanawia mnie taka rozpiętość przyznanych środków, bo jest ona 

dosyć duża, począwszy od 1 tys. zł np. dla Śląskiego Centrum Wolności 

i Solidarności w Katowicach, jak i Ars Cameralis Silesiae Superioris 

w Katowicach, do powyżej 4 mln dla Muzeum Śląskiego. I moje pytanie jest 

takie: według jakiego klucza, czy też algorytmu następowało zwiększenie 

dotacji podmiotowych dla poszczególnych instytucji kultury i czy było to 

analizowane zgodnie z potrzebami instytucji kultury, biorąc też pod uwagę, że 

jednak zmniejszenie kosztów działalności w tym okresie było mniejsze ? Fakt ! 

Należy zauważyć również, że najbardziej poszkodowani to byli rzeczywiście 

artyści. To tyle z mojej strony. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Czy ktoś 

z Zarządu ? … Pan Marszałek ! Proszę bardzo ! 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – Szanowna Pani Radna ! Oczywiście część 

instytucji w swoim planie dochodów na rok 2020 nie zawiera tego substytutu, 

że się tak wyrażę, przychodowości i te instytucje, które dostają najmniej de facto 

w swoim planie finansowym mają mniej dochodów zewnętrznych, stąd ta 

różnica, więc ta sytuacja jest, jeżeli chodzi o Śląskie Centrum Wolności 

i Solidarności, współprowadzona, więc jest to oczywiste, że to są de facto 

zabiegi, które wynikają wprost z proporcjonalności, którą żeśmy przyjęli przy 

wsparciu instytucji kultury. Dobrze Państwo wiecie, że w drugim kwartale te 

instytucje praktycznie nie funkcjonowały, ale też miały stałe koszta. To, że się 

nie odbywały imprezy, czy wydarzenia kulturalne nie zwalniało tych instytucji 

z poszczególnych świadczeń i cały czas były monitorowane. Oczywiście, jeżeli 

chodzi o per saldo kwoty, te różnice są znaczące, ale jest też przyjęty algorytm 

utraty dochodowości w poszczególnych instytucjach, które mają więcej tych 

wydarzeń, jak teatry, ale też które wynikają wprost z łączącej nas umowy 

z Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa Narodowego jeżeli chodzi o Muzeum 

Śląskie, czyli musimy dobić do tych 26 mln, które de facto wynikają, tak jak 

powiedziałem przed chwilą, z łączącej nas umowy i stąd tutaj ta zwiększona 

dotacja teoretycznie tutaj w tym dokumencie. Ale tak jak powiedziałem, to 

wynika z innych regulacji, a wszystkie te instytucje były zapytane o swoje 

potrzeby, o swoje możliwości. Też to był trudny czas dla artystów, jest nadal 

trudny czas, ponieważ w różnych instytucjach ten stosunek pracy był 

realizowany w różny sposób. Część instytucji, też można powiedzieć, wypłacała 
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wynagrodzenie od występów, a część od etatu, więc tak jak powiedziałem 

chcieliśmy to zrównoważyć żeby sytuacja była w miarę stabilna, ale też dobrze 

Szanowni Państwo Radni wiecie, że w takim układzie niestety koszta są stałe 

i tutaj z tego nic nas nie zwalnia – więc to jest też ta realna odpowiedź na te 

realne potrzeby instytucji kultury i myślę, że do końca roku nie powinno być 

już żadnych zmian finansowych i zmiany tych nakładów. No, ale tak jak 

powiedziałem, to wynika z sytuacji covidowej, to też dotarło do instytucji 

kultury, do pracowników, też musimy zabezpieczyć poszczególne wydatki, 

żeby miały na bieżącą regulację zobowiązań i na bieżącą działalność. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Panu 

Marszałkowi … Czy w tym miejscu … Nie widzę więcej osób chętnych do 

zabrania głosu, więc przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 5 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe 

oraz finansowanych z nich wydatków na 2020 rok (druk VI/316): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – opinia Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów w tej sprawie jest pozytywna. Również pozytywna jest 

opinia Komisja Edukacji, Nauki i Kultury. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę zgłoszeń, więc 

przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  41 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla miasta 

Jasło w województwie podkarpackim, przeznaczonej na wsparcie 

osób poszkodowanych w związku z licznymi zalaniami 
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i podtopieniami wskutek intensywnych opadów deszczu, które miały 

miejsce w dniach od 26 do 28 czerwca 2020 roku (druk VI/308): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – opinia Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów w tej sprawie jest pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę zgłoszeń, przechodzimy do 

głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 1 

wstrzym. 2 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2020 roku pomocy 

finansowej Gminie Ślemień (druk VI/309): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – opinia Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów w tej sprawie jest pozytywna. Opinia Komisji Edukacji, 

Nauki i Kultury również jest pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę zgłoszeń, przechodzimy do 

głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania pomocy rzeczowej w postaci 

oczyszczaczy powietrza dla jednostek samorządu terytorialnego 

(druk VI/310): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – opinia Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów w tej sprawie jest pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę zgłoszeń, więc 

przechodzimy do głosowania… 
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- radna Jadwiga Baczyńska – …przepraszam ! Ja mam problem z głosowaniem, 

bo na chwilę mnie chyba wyrzuciło z e-sesji. Czy mogę prosić o sekundę 

dłużej ? 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…poczekamy do ogłoszenia 

wyników … Jeżeli Panie mają problemy techniczne, to przypominam – Pani 

Baczyńska i Pani Dorota Konieczny-Simela… 

 

- radna Jadwiga Baczyńska –…ja już ! Dziękuję ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  41 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/20/5/2020 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 18 maja 2020 roku 

w sprawie określenia zadań, na które Województwo Śląskie 

przeznacza w 2020 roku środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk VI/312): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – opinia Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów w tej sprawie jest pozytywna. Opinia Komisji Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia również jest pozytywna. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę zgłoszeń, więc 

przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  41 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/21/11/2020 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 22 czerwca 2020 roku 

w sprawie przyznania dofinansowania i wyrażenia zgody na 

zawarcie umów o dofinansowanie ze środków PFRON na okres 

dłuższy niż jeden rok budżetowy, robót budowlanych dotyczących 

obiektów służących rehabilitacji, w związku z potrzebami osób 
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niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów (druk 

VI/313): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – opinia Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów w tej sprawie jest pozytywna. Opinia Komisji Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia również jest pozytywna. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę zgłoszeń, 

przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Priorytetów współpracy 

zagranicznej Województwa Śląskiego (druk VI/307): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – opinia Komisji Współpracy 

Zagranicznej i Integracji Europejskiej w tej sprawie jest pozytywna. Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę 

zgłoszeń, przechodzimy do głosowania … Tu uwaga – uchwały dotyczące 

umów o współpracy regionalnej, także międzynarodowej, zgodnie z zapisem 

art. 77 ust. 2 ustawy o samorządzie województwa zapadają bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu sejmiku. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  41 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów w ramach projektu Śląskie. Inwestujemy w talenty – VI 

edycja, realizowanego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 (druk 

VI/306): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – opinia Komisji Edukacji, 

Nauki i Kultury w tej sprawie jest pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych 
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chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę zgłoszeń, więc 

przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  41 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości gruntowych położonych w Goczałkowicach-Zdroju 

poprzez wniesienie ich jako aportu do spółki kapitałowej 

Uzdrowisko Goczałkowice-Zdrój Sp. z o.o. z siedzibą 

w Goczałkowicach-Zdroju (druk VI/311): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – opinia Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów w tej sprawie jest pozytywna. Opinia Komisji Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia również jest pozytywna. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę zgłoszeń, więc 

przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Marszałka 

Województwa Śląskiego (druk VI/304): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – uchwała została 

wprowadzona do porządku obrad na wniosek Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … 

Nie widzę zgłoszeń, więc przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 4 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania 

i zaniechania Dyrektora Śląskiego Zarządu Nieruchomości (druk 

VI/305): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – uchwała została 

wprowadzona do porządku obrad na wniosek Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … 

Nie widzę zgłoszeń, przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 8 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie 

powołania Sejmiku Osób Niepełnosprawnych Województwa 

Śląskiego (druk VI/317): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … tak ! Zgłasza się do dyskusji Pani Maria 

Materla. Proszę bardzo ! 

 

- radna Maria Materla – Panie Przewodniczący ! Państwo Marszałkowie ! 

Szanowni Państwo Radni ! Drodzy Goście ! Ja z tego miejsca – myślę, że nie 

tylko we własnym imieniu, ale nas wszystkich – chciałam wyrazić pod adresem 

Zarządu podziękowania za taką szlachetną inicjatywę jaką jest powołanie 

Sejmiku Osób Niepełnosprawnych. Proszę Państwa ! Osoby niepełnosprawne to 

jest część naszego społeczeństwa, to ludzie z którymi na co dzień żyjemy, 

pracujemy, z którymi się spotykamy, z którymi uczestniczymy we wspólnych 

zabawach. Bardzo dziękuję za tą inicjatywę i z tego miejsca zgłaszam gotowość 

do współpracy, a wszystkich Państwa oczywiście proszę żebyście byli Państwo 

gotowi i otwarci na podjęcie takich działań i żebyście zagłosowali za przyjęciem 

tej uchwały. Bardzo dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Pani 

Radnej ! … Ponieważ nie widzę więcej zgłoszeń w dyskusji, więc 

przechodzimy do głosowania ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 
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za  40 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia w sprawie 

nadania Międzynarodowemu Portowi Lotniczemu Katowice 

w Pyrzowicach – „Katowice Airport” imienia Wojciecha 

Korfantego (druk VI/318): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – opinia Komisji Edukacji, 

Nauki i Kultury w tej sprawie jest pozytywna. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę zgłoszeń, więc 

przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  41 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

19. Sprawozdanie z realizacji Wojewódzkiego Programu Opieki nad 

Zabytkami w Województwie Śląskim na lata 2018-2021 (za lata 2018-

2019): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – materiał w tym zakresie 

otrzymali Państwo mailem w dniu 3 lipca 2020 roku. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Jest zgłoszenie. Proszę 

bardzo ! … Chyba w kolejności zgłoszeń Pan Piotr Czarnynoga, udzielam 

głosu ! 

 

- radny Piotr Czarnynoga – Panie Przewodniczący ! Szanowny Zarządzie ! 

Chciałbym wypełnić zobowiązanie, które podjąłem przed Komisją Edukacji, 

Nauki i Kultury. Jest na pewno pięknie, że my uczestniczymy, poprzez konkursy 

na dofinansowanie projektów remontów zabytków, w dużym ogólnośląskim, 

nawet szerzej patrząc, w ogólnopolskim programie troski o zabytki. Wiele 

podmiotów dba o zabytki – gminy, powiaty, minister kultury, oprócz tego 

narzędzie ministra kultury jakim jest wojewódzki konserwator zabytków 

i oczywiście właściciele zabytków, którzy nie szczędzą środków, nieraz 

skromnych, nieraz większych, na troskę o zabytki. Chciałbym w imieniu 

komisji zaapelować do Zarządu aby w projekcie budżetu na rok 2021 wrócił do 
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lepszego finansowania konkursów na dofinansowanie projektów. Jest może 

pięknie, że w tym roku, kiedy mamy jednak ciężar wydatków i oczy zwrócone 

na walkę z wirusem, że ten konkurs w ogóle się odbył i że ten konkurs jednak 

jest realizowany, ale od wielu lat są w tym roku najmniejsze środki w naszym 

budżecie, tylko 500 tys. W poprzednich latach też było 500 tys., ale 

dokładaliśmy od 200, nawet do 400 tys., bo mieliśmy takie, mówiąc 

kolokwialnie, grube zadania, gdzie pomagaliśmy najpierw katedrze 

w Sosnowcu, potem katedrze w Katowicach. W tym roku ekstra nie pomagamy, 

a ja przypomnę, że były lata kiedy w budżecie Województwa były nawet 4 mln 

na ten konkurs. Potem kwota spadła do 2 mln, po czym do 1 mln. Panie 

Marszałku ! No, jest prośba – Pan z dużą troską patrzy na wszystkie tematy 

związane z kulturą – żeby w projekcie budżetu na rok 2021, bardzo proszę 

w imieniu Komisji Kultury, no być może ten milion złotych by sprawił, że no 

bardzo ciekawa procedura, w której od wielu lat oglądamy konkretnie kto daje 

i ile daje i gdzie czynny udział i Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków 

i innych podmiotów z całego województwa, no to mamy dobry ogląd na 

problem. Oczywiście brakuje pieniędzy, stąd moja prośba. Wysoki Sejmiku ! 

Dziękuję za uwagę ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – ja bardzo dziękuję Panu 

Radnemu, Panu Przewodniczącemu Komisji. Proszę bardzo, udzielam głosu 

Pani Radnej Lucynie Ekkert… 

 

- radna Lucyna Ekkert – dziękuję bardzo ! Panie Przewodniczący ! Panie 

Marszałku ! Pani i Panowie Radni ! Szanowni Państwo ! Ja pozwolę sobie na 

kilka, bądź kilkanaście uwag do samego sprawozdania. Otóż to sprawozdanie 

ze stanu realizacji Wojewódzkiego Programu Opieki nad Zabytkami 

w Województwie Śląskim na lata 2018-2021 przedstawiono w sposób 

syntetyczny, przejrzysty – i tu myślę, podziękowania dla Pani Dyrektor 

i pracowników Departamentu Kultury. Sprawozdanie to przedstawiane jest 

w takim cyklu dwuletnim, ale zawarta analiza niektórych danych pozwala na to 

żeby dokonać pewnych porównań, czy ułatwi też pewne spostrzeżenia, 

i sformułować wnioski. Otóż na terenie województwa prowadzone są badania 

w zakresie zasobów zabytkowych i ich konserwacji i tymi badaniami zajmują 

się liczne jednostki, przede wszystkim muzealne, są to również działy Centrum 

Dziedzictwa i Obserwatorium Kultury w Regionalnym Instytucie Kultury, 

a obecnie Instytucie Myśli Polskiej imienia Wojciecha Korfantego. Prowadzą 

też niektóre uczelnie wyższe, z tym, że tu akurat jest brak danych co do 

nakładów ponoszonych przez te jednostki i trudno mi powiedzieć czy wynika 

to z tego, że uczelnie nie udzieliły informacji, czy też nie prowadzą wykazów, 

czy też nie starano się je pozyskać. Działalność badawczą prowadzi i finansuje 

również Śląski Wojewódzki Konserwator Zabytków. I Szanowni Państwo ! Jak 

wyglądała ta dotacja w latach od 2010 roku ? Otóż w latach 2010-2013 ogółem 
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była to kwota powyżej 427 tys. W latach 2014-2015 było to powyżej 322 tys. 

W latach 2016-2017 – 274 tys., a w latach 2018-2019 – 3743 zł, a więc Śląski 

Wojewódzki Konserwator Zabytków przeznaczył na ten cel niecałe 4 tys. zł, co 

jest sumą, jak Państwo widzicie, dużo, dużo, znacznie mniejszą niż 

w poprzednich okresach. Czytamy to w sprawozdaniu, że oznacza to, że baza 

naukowa, dostępne środki oraz zainteresowanie prowadzeniem badań nad 

zabytkami są oczywiście niewystarczające. Od pewnego czasu też obserwuje 

się prowadzenie projektów badawczych na terenie województwa przez uczelnie 

działające poza jego granicami i myślę, że wniosek jest taki żeby podjąć 

działania ażeby pozyskać więcej tych środków ze strony Śląskiego 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, nie wiem, zainteresować uczelnie, 

wzmocnić współpracę, tak ażeby były to uczelnie z naszego regionu. W okresie 

sprawozdawczym dwuletnim Zarząd Województwa zorganizował szereg 

otwartych konkursów ofert na realizację zadań publicznych, a mających właśnie 

na celu opiekę nad zabytkami i dziedzictwem kulturowym. Tutaj Pan 

Przewodniczący właśnie wspomniał o tym otwartym konkursie na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków i konkurs ten organizowany jest od roku 2009. 

Jak najbardziej wszyscy podpisujemy się oczywiście żeby te środki zwiększyć, 

ale też nie wiem czy Państwo zauważyliście, że w tej analizie … z tej analizy 

wynika, że znaczna część środków przekazywana była na projekty mające na 

celu roboty budowlane, konserwatorskie przy zabytkach sakralnych. Jedynie 

w 2017 roku dotowano większą liczbę świeckich zabytków nieruchomych. Nie 

wiem z czego to wynika ? Czy z małej promocji, czy też te informacje nie 

docierają do organizacji pozarządowych, do innych właścicieli ? Trudno mi 

powiedzieć. Nie wiem czy ktoś analizował dlaczego tak się dzieje ? I teraz do 

tej pory w ramach konkursu nie była finansowana konserwacja zabytkowych 

parków. A może warto zmienić regulamin i też się tym zająć i też przeznaczyć 

środki na ten cel ? Szanowni Państwo ! Od 2014 roku prowadzony jest i był 

ogłaszany konkurs na zadania publiczne Województwa Śląskiego w dziedzinie 

upowszechniania dziedzictwa przemysłowego, a w 2018 roku ogłoszono 

dodatkowo konkurs, który był dedykowany jedynie obiektom wpisanym na listę 

światowego dziedzictwa UNESCO z kwotą 100 tys. zł. W 2019 roku już niestety 

nie był ogłoszony, a jedynym obiektem w województwie śląskim wpisanym na 

tą prestiżową listę jest kopalnia rud ołowiu, srebra i cynku wraz z systemem 

gospodarowania wodami podziemnymi na terenie miasta Tarnowskie Góry, 

Bytomia i Zbrosławic. Zresztą ostatnio Pan Premier w towarzystwie też Pana 

Marszałka, Pani Marszałek Izabeli Domogały, nie wiem, tam chyba kilku 

radnych również było, zwiedzali, powiem naszą, naszą zabytkową kopalnię 

srebra, a więc myślę, że warto do tego konkursu powrócić. Innym konkursem, 

takim dosyć młodym powiedziałabym, to jest konkurs, który realizowany był od 

2016 roku, a był to konkurs na rzecz zachowania wielokulturowości regionu 

oraz kultury mniejszości narodowych i etnicznych. Niestety było to tylko … w 
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2019 roku również nie był realizowany. Myślę, że warto jednak wspierać 

działania na rzecz wielokulturowości naszego regionu. I też, Szanowni Państwo, 

w sprawozdaniu czytamy, że w 2019 roku zainicjowany został konkurs 

Inicjatywa Sołecka, a wyniki konkursu ogłoszone będą po jego zakończeniu. 

Szanowni Państwo ! Powracamy do pytania znowu co było pierwsze, jajko czy 

kura ? Otóż pozwolę sobie przypomnieć, że w 2018 roku został ogłoszony 

konkurs przedsięwzięć, inicjatyw lokalnych na realizację przez gminy zadań 

istotnych dla sołectw z województwa śląskiego. I w 2018 roku przyznano 

powyżej 4 mln, prawie 4,2 mln dla 83 gmin uwzględniając aktualne potrzeby 

mieszkańców danego sołectwa, a w 2019 został ogłoszony konkurs pod nazwą 

Marszałkowski Konkurs Inicjatywa Sołecka. I dane też mamy. W ramach tego 

konkursu przyznano dotacje w wysokości powyżej 4 mln dla 80 gmin. 

I Szanowni Państwo, konkursy te różnią się jedynie nazwą, a miały ten sam cel, 

to samo przeznaczenie, i tych samych beneficjentów. Zatem ta informacja 

w sprawozdaniu jest nieścisła. Jeszcze wspomnę o dotacjach Śląskiego 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków na prace przy zabytkach w okresie 

2018-2019 i tutaj utrzymują się one na tym samym poziomie jak w latach 

poprzednich, od 2010 roku, natomiast wysokość dotacji Narodowego 

i Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w okresie objętym 

sprawozdaniem nie są znane ze względu na brak danych. To tyle z mojej strony. 

Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Pani 

Radnej ! … Pan Marszałek… 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – Szanowni Państwo Radni ! Szanowny Panie 

Przewodniczący ! Szanowna Pani Radna ! Ja się zgadzam z tym, że te pieniądze 

są rozdrobnione. Moja propozycja jest taka … oczywiście nasz budżet, jakby to 

powiedzieć, nie jest taki, że obejmuje wiele innych zadań, ale też pragnę 

przypomnieć, że inwestujemy własne instytucje, które też są zabytkami kultury. 

Myślę, że najlepszym na to dowodem jest przejęcie pałacyku w Promnicach, 

gdzie te roboty budowlane są szacowane na per saldo około 15 mln zł. Ja bym 

proponował tak żeby tu Pan Przewodniczący Piotr Czarnynoga zwołał specjalne 

posiedzenie komisji w tej sprawie, wtedy sobie usiądźmy, porozmawiajmy 

o tych wszystkich aspektach, które na dzień dzisiejszy funkcjonują w budżecie 

Województwa i myślę, że jak wypracujemy konsensus odnośnie finansów, 

odnośnie zwiększenia, też może rezygnacji z jednego programu, wsadzenia tych 

pieniędzy do drugiego, poszerzenia pewnych zapisów – jestem jak najbardziej 

za. Myślę, że taka dyskusja, jakby to powiedzieć, porządkująca w tej sprawie 

z pewnością będzie słuszna, ale pragnę także podkreślić, że myśmy złożyli też 

odpowiednie wnioski do planu odbudowy. Myślę, że czwarty kwartał tego roku 

będzie takim czasem kiedy te informacje co się uda, jakie środki pozyskać, 

będzie informacją w miarę klarowną, ale nie patrząc na środki unijne, środki 
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zewnętrzne, to wydaje mi się, że zasadnym jest przeprowadzenie takiej dobrej 

dyskusji merytorycznej na komisji u Pana Przewodniczącego Czarnynogi, gdzie 

byśmy się podzielili różnymi opiniami, stanowiskami, a także tymi środkami 

budżetowymi, które są, które w innych aspektach finansujemy, inwestujemy 

i z pewnością mi się wydaje, że taki kompromis szłoby wypracować. Jak sięgam 

pamięcią wzdłuż roku zwiększyliśmy przy podziale nadwyżki, czy rozliczenia 

wyniku za 2018, to chyba o per saldo 400 tys. zł żeby więcej tych zadań 

zrealizować. Ale to są ... szczerze mówiąc, to jest kropla w morzu potrzeb jeśli 

chodzi o zabytki. Są to gigantyczne sumy i tu też jako radni Szanowni Państwo 

o tym bardzo dobrze wiecie, ale wydaje mi się, że trzeba by pogrupować tą 

dyskusję i jakby Pan Przewodniczący Czarnynoga taki punkt w czasie 

najbliższej Komisji Kultury zaproponował, to myślę, że dobrze było to 

przedyskutować merytorycznie z udziałem Pani Skarbnik i nasze możliwości 

budżetowe, które szacujemy na 2021, przedstawić i ewentualnie to zgrupować 

w jeden duży projekt. Bardzo dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Panu 

Marszałkowi. Ponieważ nie widzę więcej głosów, czy chętnych do dyskusji, ja 

bardzo dziękuję za te uwagi Pana Przewodniczącego, Pana Marszałka, Pani 

Radnej i myślę, że tutaj sugestia Pana Marszałka żeby taką dodatkową … czy 

ten punkt na Komisji Kultury zrealizować jak najbardziej wszystkim 

zainteresowanym, ponieważ to jest temat, który zawsze bardzo, bardzo budzi 

emocje i też jest bardzo, bardzo potrzebny. Ponieważ informacja została 

wyczerpana, przechodzimy do kolejnego punktu… 

 

 

20. Informacja o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2019 roku: 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – informację otrzymali 

Państwo w formie elektronicznej 17 lipca. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w tej sprawie ? … Nie widzę zgłoszeń, czyli rozumiem, że materiały 

które Państwo otrzymali były na tyle czytelne i przejrzyste … i przechodzimy 

do kolejnego punktu… 

 

 

21. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – materiał w tym zakresie 

otrzymali Państwo mailem. Czy są uwagi, zapytania w kwestii działalności 

Zarządu w okresie międzysesyjnym ? … Nie widzę zgłoszeń, przechodzimy do 

kolejnego punktu… 
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22. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…przypominam, iż 

obowiązuje pisemna forma interpelacji. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w tym punkcie ? … Widzę tutaj zgłoszenie – Pani Radna Ewa Żak. 

Proszę bardzo, udzielam głosu ! 

 

- radna Ewa Żak – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo Radni ! Szanowni Goście ! Zwracam się do Pana Marszałka z prośbą 

o powołanie w dwóch Młodzieżowych Ośrodkach Wychowawczych w Jaworzu 

i w Kuźni Raciborskiej szkół zawodowych. Ośrodek w Jaworzu chciałby 

uruchomić klasę w zawodzie ogrodnik, a ośrodek w Kuźni Raciborskiej klasę 

w zawodzie stolarz. Uruchomienie w tych ośrodkach klas zawodowych ma dla 

ich wychowanków olbrzymie znaczenie, pozwoli im w jednym miejscu 

zrealizować ciąg edukacyjny, co w efekcie pozwoli im opuścić ośrodek 

z zawodem w ręku. Szkoły zawodowe należy promować i dążyć wszelkimi 

siłami do ich odtworzenia wszędzie tam, gdzie są chętni do nauki i warunki do 

ich tworzenia. Już obecnie mamy duży niedobór fachowców, szczególnie 

w usługach oraz w firmach produkcyjnych, od tych najmniejszych, 

rzemieślniczych, po duże fabryki. Jeśli są ludzie, którzy chcą młodzież, 

szczególnie tą trudną, uczyć zawodu, a ta młodzież chce tę życiową szansę 

wykorzystać, to trzeba im pomóc. Trzeba pokazać tej młodzieży, że zdobyta 

wiedza, umiejętności i kwalifikacje, a w przyszłości doświadczenie 

w wyuczonym zawodzie, może dawać dużo satysfakcji, natomiast zarobione 

w zawodzie pieniądze zapewnią stabilizację życiową. Mając powyższe na 

względzie oraz znając przychylność Pana Marszałka do kształcenia 

zawodowego młodego pokolenia, proszę o danie wychowankom tych dwóch 

ośrodków szansę na kształcenie i zmianę ich życia na lepsze. 

 

- radny Stanisław Baczyński – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Panie 

i Panowie Radni ! Szanowni Zaproszeni Goście ! Ja chciałbym bardzo 

serdecznie z tego miejsca podziękować Panu Marszałkowi za umożliwienie 

spotkania w sprawie rewitalizacji linii 190 i 97 – spotkania, na którym Pan 

Marszałek zaprezentował bardzo racjonalną, ale też optymistyczną wizję 

funkcjonowania układu kolejowego w województwie śląskim, w tym 

w południowej części tego województwa na granicy z Małopolską. Bardzo 

serdecznie również dziękuję za odpowiedź na moją interpelację w tej sprawie, 

w której mniej więcej są zawarte te same aspekty. Tak się stało, Szanowni 

Państwo, że linia 97 to jest linia na pograniczu, mniej więcej rozłożona na dwa 

województwa: śląskie i małopolskie i w swojej interpelacji prosiłem o taką 

bardzo ścisłą współpracę z Województwem Małopolskim, żeby ta linia mogła 

zostać objęta dofinansowanie z programu Kolej plus, który aktualnie został 
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ogłoszony. No i powiem Państwo tak, że rzeczywistość przeszła najśmielsze 

oczekiwania, bo tak się stało, że i z Województwa Śląskiego aglomeracja 

beskidzka i Województwo Małopolskie złożyło dwa wnioski w tej samej 

sprawie, więc z tego miejsca powiem, że dwa tory to mi się nie marzyły. Mówię 

za siebie, ale może to jest nad wyraz w tej chwili, no taka sytuacja 

niekomfortowa, więc z tego miejsca w dalszym ciągu bardzo proszę o ścisłą 

współpracę z Województwem Małopolskim. Myślę, że ta sprawa jest do 

wyprostowania w trybie takiego normalnego, formalnego jakiegoś działania, 

niemniej jednak jeżeli chcemy tą linię zrewitalizować to bez dobrej współpracy 

się nie obejdzie i bez uzgodnienia wszystkich elementów współfinansowania tej 

inwestycji, bo wiemy, że ten program Kolej plus to jest udział finansowy 

samorządów w realizacji. Stąd myślę, że potrzeba nam takiej współpracy 

i potrzeba nam zgodnego działania żeby osiągnąć to co jest możliwe w tym 

zakresie. Myślę, że to jest linia w Polsce południowej na granicy dwóch 

województw i taka dobra współpraca to będzie dobry przykład w Polsce jak 

powinny współdziałać Województwa między sobą. Dziękuję serdecznie ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Panu 

Radnemu ! Proszę w kolejności zgłoszeń Pani Jadwiga Baczyńska. 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – dziękuję bardzo Panie Przewodniczący ! 

Szanowni Państwo ! Panie Marszałku ! Koledzy, Koleżanki Radni ! Ja chciałam 

zabrać głos w sprawie uchwały dotyczącej powołania Sejmiku Osób 

Niepełnosprawnych. Bardzo, bardzo popieram tą uchwałę i cieszę się, że taka 

inicjatywa została podjęta i że Zarząd Województwa Śląskiego popiera tą 

inicjatywę. Mam takie pytanie … może zanim przejdę do pytania to chciałam 

zgłosić się jako tutaj wolontariusz, czy kandydat do pracy i wszelkich zadań 

związanych z organizacją powołania i funkcjonowania tego Sejmiku. Natomiast 

moje zapytanie jest takie: gdzie ten Sejmik będzie obradował ? Czy to miejsce 

jest dostępne dla osób niepełnosprawnych ze wszystkim 

niepełnosprawnościami ? Oraz też wyrażę taką swoją może wątpliwość, ale … 

może zwrócę uwagę żeby ta inicjatywa nie przybrała wymiarów segregacji 

raczej niż integracji. Jest oczywiście mowa o integracji, ale jest mowa 

o integracji środowisk związanych z osobami niepełnosprawnymi, 

stowarzyszeń i organizacji pożytku publicznego, natomiast podkreślam ten 

punkt, który mówi o integracji osób niepełnosprawnych z całym 

społeczeństwem i o aktywizacji osób niepełnosprawnych do życia 

w społeczeństwie, co oczywiście jest zgodne z taką ogólną zasadą socjalnego 

modelu niepełnosprawności, czy społecznego modelu niepełnosprawności. 

Tutaj może nie będę rozwijać myśli, ale bardzo, bardzo chciałam zwrócić uwagę 

na to żeby to była integracja, a nie segregacja. Dziękuję bardzo i jeszcze raz 

dziękuję za tą inicjatywę. 
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- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – ja bardzo dziękuję za te 

uwagi Pani Radnej ! W kolejności zgłoszeń po raz drugi Pani Ewa Żak… 

 

- radna Ewa Żak – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo Radni ! Ja tu również, Panie Marszałku, chciałam podziękować za to 

spotkanie odnośnie linii kolejowej 190 i 97. Było to bardzo merytoryczne 

spotkanie i bardzo wszyscy byli zadowoleni, natomiast czekamy, Panie 

Marszałku, na podpisanie protokołu. Tak, że wszyscy są zgodni, że będą 

partycypować w kosztach, ale chcemy jednak mieć ten protokół, później może 

nas już tutaj nie być, a protokół będzie i będzie to wiarygodne. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Ze swej 

strony tylko taki krótki komentarz, bo myśmy tutaj dyskutowali na sesji na temat 

Centralnego Portu Komunikacyjnego i musimy pamiętać, że te linie lokalne 

będą mieć tylko wtedy sens, kiedy ta główna oś powstanie. I jeszcze to raz 

podkreślam, ponieważ kilka razy to powtarzałem na sesji, gdzieśmy ten temat 

omawiali, że rozwój kolejnictwa, te linie tutaj 190, czyli ta, która jest tam 

Żywiec – Sucha Beskidzka, czy też inne, których na Śląsku jest kilka, tych 

wniosków, że jakby się ten projekt udał, faktycznie projekt wieloletni, to na 

pewno będzie to olbrzymia szansa i chyba wszyscy chętnie zostawimy 

samochód nieraz i pojedziemy po prostu pociągiem. W kolejności zgłoszeń Pani 

Urszula Koszutska, udzielam głosu… 

 

- radna Urszula Koszutska – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku 

Szanowni Radni ! Ja do Pana Marszałka kieruję zapytanie, ponieważ jutro 

rozpoczynamy rok szkolny i wszyscy wiemy, że to rozpoczęcie roku szkolnego 

budzi wiele niepokoju, zarówno wśród rodziców, nauczycieli i dyrektorów – 

pytanie jest takie: czy my mamy tutaj w Urzędzie Marszałkowskim jakąś 

informację na temat jak wygląda przygotowanie do rozpoczęcia tego roku ? Czy 

tutaj poczyniliśmy jakieś dodatkowe starań żeby zabezpieczyć młodych ludzi 

w tychże szkołach i czy mamy jakiś regulacje dotyczące szczególnego reżimu 

sanitarnego ? Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję 

i w kolejności zgłoszeń Pan Radny Tadeusz Sławek ! Proszę bardzo, udzielam 

głosu ! 

 

- radny Tadeusz Sławek – dziękuję ! Szanowny Panie Przewodniczący ! 

Szanowny Panie Marszałku ! Szanowni Państwo ! Ja tylko w bardzo krótkich 

słowach chciałem żebyśmy, co prawda obradując w specjalnych 

okolicznościach, wyjątkowych, pandemicznych, ale żeby nie uciekło naszej 

uwadze, że dzisiaj jest 31 sierpnia, 40 lat od podpisania wiadomych, 

historycznych aktów i pewnie wszyscy wyobrażalibyśmy sobie żeby sytuacja 
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była odpowiedniejsza aby mówić o tym więcej i z należytym szacunkiem. No, 

działamy w sytuacji wyjątkowej, ale byłoby dobrze żebyśmy odnotowali 

chociaż w taki skromny sposób, że byliśmy świadomi tej okoliczności 

dzisiejszej i że z najwyższym szacunkiem myślimy o tych wszystkich, którzy 

wówczas przyłożyli rękę do tego niezwykłego dzieła. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – ja bardzo dziękuję ! To samo 

miałem zamiar zrobić w końcówce sesji, ale oczywiście bardzo się cieszę za te 

słowa. Na pewno jeszcze kilka zdań ze strony tutaj będzie … Bardzo proszę, 

w kolejności zgłoszeń … Pan Mirosław Mazur… 

 

- radny Mirosław Mazur – Panie Przewodniczący – dziękuję ! Panie 

Marszałku ! Szanowni Państwo Radni ! Ja chciałbym, Panie Marszałku, spytać 

czy było takie postępowanie w Muzeum Śląskim, które polegało na wyborze 

publikatora mediów, materiałów promocyjnych i realizacji filmów 

promocyjnych ? A jeśli tak, to interesuje mnie do jakich portali skierowano 

zapytanie ofertowe i czy prawdą jest, że wysłano te zapytania do portali, które 

nie mają funkcjonujących stron www, czy nie mają adresów siedziby i redakcji, 

czy nie mają wreszcie imienia i nazwiska redaktora naczelnego, a to jest 

wymagane przez prawo prasowe. Czy te zapytania o realizację materiałów 

wideo i wywiadów w studio skierowano też do portali, które nie realizują, czy 

nie mają doświadczeń z materiałami wideo i nie mają swojego studia, 

a publikowane artykuły w tych mediach są anonimowe ? Czy wreszcie ktoś 

sobie zadał trud i jeśli tak, to w jaki sposób weryfikował zasięg tych portali, 

szczególnie ten dotyczący zasięgu materiału wideo, np. ilość wyświetleń na 

YouTube – chodzi o portal, który został wybrany. I miałbym na zakończenie też 

prośbę żeby można było uzyskać informacje na temat oferty, tej, która została 

wybrana w takim postepowaniu ofertowym. Oczywiście dotrzymam tej formy 

pisemnej i chwilę po zakończeniu sesji prześlę e-maila w tej sprawie. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – ja bardzo dziękuję ! W tej 

chwili Pan Marszałek Jakub Chełstowski zgłasza się… 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – Szanowni Państwo Radni ! To tak może 

pokrótce – w sprawie programu Kolej plus czeka nas spotkanie robocze 

z Województwem Małopolskim, bo jest szereg spraw, które mamy de facto 

stykowe i myślę, że ono się odbędzie do końca pierwszej połowy września, 

gdzie z pewnością o tym będziemy rozmawiać. Ja się cieszę, że są dwa projekty 

złożone, to pokazuje też w pkp-ie [program Kolej plus ?] de facto, że samorządy 

myślą podobnie, bo tych środków tam jest per saldo 6,5 mld, wkład samorządu, 

JST, to jest 1 mld zł, 5,5 mld, a więc myślę, że w takim układzie z pewnością 

ten projekt, jak przyjdzie etap formalny, to ma bardzo duże szanse powodzenia. 

Mam taką nadzieję z uwagi na to, że dwa samorządy regionalne o to zabiegają. 
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Oczywiście trzeba wypracować mechanizm ewentualnie potem, ale jestem 

przekonany, że to jest bardzo dobry projekt. I z pewnością Pana Radnego i tutaj 

Panią Radną, Pana Przewodniczącego powiadomimy o efektach tych rozmów 

z Małopolską w przedmiotowej sprawie. Jeżeli chodzi o kwestie powołania 

Sejmiku Osób Niepełnosprawnych, z pewnością naszą intencją nie jest – tutaj 

mogę Panią Radną Baczyńską zapewnić – żadna segregacja, wręcz przeciwnie, 

integracja. Myślę, że odpowiedzią na to jest też tutaj działanie mojej osoby, 

powołałem koordynatora oraz zespół ds. dostępności architektonicznej 

i cyfrowej, informacyjnej w Urzędzie Marszałkowskim. Pani Marszałek 

Białowąs koordynuje ten temat, tym koordynatorem jest Pan Adam Paczyna. 

Został powołany w sierpniu i to też jest taka odpowiedź na to żeby podjąć szereg 

działań, zaplanować, sfinansować na przyszłość odnośnie kreacji 

poszczególnych rozwiązań, a myślę że formuła Sejmiku Osób 

Niepełnosprawnych zostanie wypracowana poprzez dialog z tymi 

organizacjami, poprzez też wyznaczenie miejsca, możliwości, zakresu. To 

z pewnością jest wyzwanie, ale tych wyzwań się nie boimy. Co do tutaj 

zapytania Pana Radnego Mazura – proszę skierować na piśmie, oczywiście 

prześlemy tą informację celem wyjaśnienia do Muzeum i z pewnością Muzeum 

udzieli odpowiedzi. Bardzo dziękuję ! … A w sprawie zapytania Pani Radnej 

Koszutskiej – Pani Marszałek Białowąs. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – to bardzo proszę Pani 

Marszałek, żeby tutaj była pewna ciągłość, a potem oczywiście zgodnie ze 

zgłoszeniami Pan Radny Marek Kopel… 

 

- Pani Beata Białowąs, Członek Zarządu Województwa – Szanowni Państwo ! 

Dziękując bardzo za to pytanie Pani Radnej Koszutskiej ja chcę Państwu jeszcze 

tylko powiedzieć, że Pan Marszałek Jakub Chełstowski i cały Zarząd, od 

początku epidemii sprawa dzieci, młodzieży dla nas bardzo istotna, bo ja nie 

ukrywam i chcę to Państwu tylko przypomnieć, że my jesteśmy organem 

prowadzącym bardzo wielu, tak naprawdę prawie 27 jednostek. Mamy 

oczywiście młodzieżowe ośrodki wychowawcze – i tu chcę jeszcze to 

przypomnieć – które szczególnie dla nas były istotne i ważne, dlatego że na 

pewno Państwo wiecie, że mamy cztery ośrodki młodzieżowe wychowawcze 

i te osoby przez cały czas trwania epidemii i dalej, bo epidemia się nie 

zakończyła, są dla nas w cudzysłowie trudnym beneficjentem, bo oni nie mogli 

w ogóle wychodzić z tych ośrodków młodzieżowych wychowawczych. Tak, że 

uważam, że był to – i mam nadzieję że tak będzie dalej – ogromny sukces, że 

nie było zakażeń w tych ośrodkach, bo młodzieżowe ośrodki wychowawcze są 

tak samo zamkniętymi ośrodkami jak chociażby DPS-y, a na pewno nic 

Państwo nie słyszeliście, dzięki Bogu, że coś w tych młodzieżowych ośrodkach 

wychowawczych się złego działo. Ja tylko przypomnę, że mamy młodzieżowe 

ośrodki wychowawcze, mamy specjalne ośrodki szkoleniowe wychowawcze, 
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mamy szkoły przyszpitalne, mamy szkoły specjalne, mamy regionalne centra 

kształcenia, mamy centra kształcenia zawodowego, mamy oczywiście jednostki 

oświatowe takie jak biblioteki, z którymi był w cudzysłowie najmniejszy 

problem, dlatego że tam, tylko Państwu przypomnę, one były bardzo długo 

zamknięte żeby nie narażać życia i zdrowia mieszkańców. W tej chwili Państwo 

wiecie, to tylko wspomnę jeszcze o tych bibliotekach, że tam są też 

wprowadzone procedury, chociażby z kwarantanną książek. Co zrobiliśmy 

jeżeli chodzi o nowy rok szkolny ? Ja tylko chciałam podkreślić, że nie 

martwimy się tylko i wyłącznie nowym rokiem szkolnym, dlatego że dla nas ta 

sytuacja permanentnie, nieustannie jest taka sama, my praktycznie codziennie, 

czy na każdym zarządzie, czy z Panią Dyrektor Danutą Maćkowską, Dyrektor 

Departamentu Edukacji, rozmawiamy i monitorujemy na bieżąco, to chcę 

żebyście Państwo wiedzieli, na bieżąco co się dzieje w naszych jednostkach 

edukacyjnych. I takie małe na koniec résumé, proszę Państwa. 25 sierpnia 

została zorganizowana narada dyrektorów szkół i placówek oświatowych 

prowadzonych właśnie przez Województwo Śląskie. Podczas tej konferencji 

zobowiązano dyrektorów do skorzystania z możliwości chociażby pozyskania 

bezpłatnych maseczek i płynów dezynfekujących, żeby oni mieli tą informację. 

Tu chcę też Państwu powiedzieć, że na samym początku, bo teraz, Państwo to 

wiecie, nie ma już problemu ze środkami – kiedy był problem z maseczkami, 

z płynami, to my jako Województwo pozyskiwaliśmy to i też na podstawie 

chociażby noty księgowej przekazywaliśmy naszym jednostkom, bo one mają 

osobny budżet, ale dawaliśmy im taką możliwość żeby oni to szybko 

otrzymywali. Tak, że to był też taki na bieżąco monitoring tego czy oni w ogóle 

są zabezpieczani. Tak, że dyrektorzy szkół dostali taką informację w jaki sposób 

mają te maseczki, płyny dezynfekujące, dystrybuowane przez ministra zdrowia, 

pozyskać. Przedstawiono, omówiono też nowe przepisy i nowe akty prawne, bo 

jak Państwo wiecie są nowe akty prawne, jest nowe rozporządzenie Ministra 

Edukacji Narodowej z dnia 12 sierpnia 2020 roku zmieniające wcześniejsze 

rozporządzenie i tam dokładnie w tych przepisach jest powiedziane w jaki 

sposób dyrektor tak naprawdę zarządza tą szkołą, w jaki sposób może dyrektor 

podjąć decyzję, oczywiście w porozumieniu ze służbami sanitarnymi, czy 

zamyka szkołę, czy jest to nauczanie hybrydowe, w jaki sposób czasowo 

ogranicza, czy w jaki sposób wygląda ten system w szkołach. Jak to będzie tak 

naprawdę, proszę Państwa, to my dopiero zobaczymy, ale na tej naradzie, która 

jeszcze przypomnę odbyła się 25 sierpnia, wszystkie te zasady szczegółowo 

zostały omówione, również to rozporządzenie, przypomnę, z 12 sierpnia 2020 

roku. Dla nas było istotne żeby oni dokładnie też wiedzieli jak wyglądają te 

przepisy, jakie kompetencje ma dyrektor i co może zrobić w porozumieniu 

właśnie ze służbami sanitarnymi. Kolejna rzecz, proszę Państwa, my na bieżąco 

zabezpieczamy środki dla naszych jednostek na ochronę zdrowia i życia 

naszych młodych beneficjentów i tak tylko Państwu powiem, że w 2020 roku 

na ten cel zostały zabezpieczone środki w wysokości 241 tys. 463 zł, a na 2021 
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już zabezpieczyliśmy środki w kwocie 232 tys. 010 zł. Tak, że tu nie ma 

żadnego problemu z zabezpieczeniem tych środków. Dodatkowo, poza tą 

naradą, o której Państwo wspomniałam, 27 sierpnia została wysłana informacja 

do dyrektorów szkół i placówek oświatowych, w której jeszcze raz 

informowaliśmy i dawaliśmy informacje o wytycznych Ministerstwa Edukacji 

Narodowej w zakresie bezpiecznego powrotu do szkoły, żeby też dyrektorzy tą 

informację mieli. I dodatkowo jeszcze jedna rzecz – wystąpiono do Śląskiego 

Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego z prośbą o wsparcie 

dyrektorów szkół prowadzonych przez Województwo Śląskie w zakresie 

wyznaczenia koordynatora dla kierowanych przez nich szkół w celu realizacji 

wytycznych Głównego Inspektora Sanitarnego. W tym miejscu chcę też 

Państwu jeszcze powiedzieć, że cały czas bardzo też monitorujemy – i tutaj 

dwukrotnie Pan Marszałek wysyłał też pismo do Ministra Edukacji Narodowej 

– bo, proszę Państwa, my mieliśmy w cudzysłowie problem z naszymi szkołami 

przyszpitalnymi, dlatego że w tym momencie, kiedy nie było w szkołach 

przyszpitalnych uczniów, to te szkoły bardzo się o to martwiły, że nie mając 

uczniów one tak naprawdę nie mogą funkcjonować. Tak, że jeszcze raz na 

koniec chcę podkreślić, że jeżeli chodzi o młodzieżowe ośrodki wychowawcze, 

które najbardziej leżą nam na sercu, bo to są zamknięte ośrodki, jeżeli chodzi 

właśnie o szkoły specjalne, jeżeli chodzi o też innego rodzaju ośrodki 

edukacyjne, bardzo leży nam to na sercu i cały czas na bieżąco monitorujemy. 

Ja chcę Państwu powiedzieć, że Pani Dyrektor na bieżąco daje też Zarządowi 

i mojej osobie, która odpowiada za tematy edukacyjne, oświatowe w Zarządzie, 

informacje i chcę Państwu powiedzieć, wyłączając oczywiście biblioteki, że na 

dzisiaj w naszych 17 jednostkach i placówkach, tam gdzie mamy uczniów, bo 

na pewno to też Państwa interesuje, w tej chwili jeżeli chodzi o liczbę uczniów 

mamy tam łącznie uczniów 2840, a jeżeli chodzi o nauczycieli mamy 766 

nauczycieli i też na bieżąco monitorujemy czy ci uczniowie są z jakich stref, czy 

zagrożonych, czy niezagrożonych. I w tej chwili mamy 391 uczniów w tych 

właśnie strefach, tzw. w cudzysłowie zagrożonych. Tak, że była też w miniony 

czwartek Komisja Edukacji, na pewno na każdej komisji, jeżeli to tylko Państwa 

interesuje, możemy przekazywać na bieżąco informacje. Chcę Państwu 

powiedzieć, że w sposób nieustanny Zarząd Województwa Śląskiego ma tą 

informację na bieżąco, dlatego że dla Pana Marszałka i dla całego Zarządu życie 

i zdrowie naszych mieszkańców i ich bezpieczeństwo jest najważniejsze, 

a szczególnie naszych uczniów, i tak jak jeszcze powiedziałam, szczególnie 

tych, gdzie są umieszczeni w zamkniętych ośrodkach młodzieżowych 

wychowawczych. Jeżeli mają Państwo jakiekolwiek pytania, jestem zawsze do 

Państwa dyspozycji. Bardzo dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Pani 

Marszałek ! I bardzo proszę, Pan Radny Marek Kopel, udzielam głosu. 
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- radny Marek Kopel – Panie Marszałku ! Szanowni Radni ! Chciałbym 

przypomnieć się Panu Marszałkowi, może, że 28 lipca złożyłem interpelację do 

Pana Marszałka przez Pana Przewodniczącego, na którą nie dostałem do dzisiaj 

odpowiedzi. Ja przypomnę treść interpelacji, jest krótka. Czy z Panem Witoldem 

Bańka i z grupą sportowców spółka Stadion Śląski lub inny podmiot podległy 

Samorządowi Województwa Śląskiego zawarł umowy na pełnienie roli 

ambasadora Stadionu Śląskiego, a jeśli tak, to kiedy i z kim zostały zawarte ? 

Czy tego tytułu lub na podstawie tych umów otrzymują wynagrodzenie ? A jeśli 

tak, to kto i w jakiej wysokości ? Zwrócili się do mnie mieszkańcy, którzy mają 

takie jakieś informacje i chciałem to wyjaśnić. Bardzo proszę o odpowiedź na 

interpelację. Ja osobiście uważam, że jak chodzi o sportowców to problemu nie 

ma, sportowcy żyją z tego rodzaju również kontraktów, natomiast jeżeli polityk 

Witold Bańka miały otrzymywać z tego tytułu wynagrodzenie, no to byłby 

pewien problem. Zwracam się o udzielenie odpowiedzi na tą interpelację. 

Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…Panie Radny ! Rozumiem, 

że interpelacja była złożona w formie pisemnej do Kancelarii, tak ? 

 

- radny Marek Kopel –…ja mailem przesłałem tą interpelację na Pana adres 

mailowy, kierując ją do Pana Marszałka Jakuba Chełstowskiego… 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…wyjaśnimy to… 

 

- radny Marek Kopel –…28 lipca … ja ją prześlę jeszcze raz ! Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – ja również dziękuję ! 

Ponieważ widzę, że lista, że tak powiem, osób została wyczerpana, czyli ten 

punkt możemy uznać za zakończony. Ponieważ tak jak tutaj Pan Radny, Pan 

Profesor wspomniał dzisiaj mamy taką uroczystość, rocznicę bardzo ważną, 40 

lat podpisania porozumień. Oczywiście każdy z nas, ponieważ jesteśmy 

w różnym wieku różnie pamięta te uroczystości. Mamy radnych, którzy nie 

mają 40 lat, więc dla nich to jest tylko historia. Są tacy jak ja ponad 50, 60 plus, 

akurat byłem wtedy studentem, więc doskonale pamiętam te wydarzenia. 

Oczywiście 40 lat bardzo ważne w naszej historii, na pewno w ocenie 

historyków. Uroczystości, które się dzisiaj odbywają, to jest pewne 

przypomnienie. Ja również pamiętam właśnie stan wojenny, gdzie nie z powodu 

epidemii, ale z powodu właśnie stanu wojennego mieliśmy uczelnie zamknięte 

i taki trudny okres 40 lat, ale chyba też bardzo pozytywny. I myślę, że jedno co 

mogę zrobić to podziękować ówczesnym autorom porozumienia, ale też 10 mln 

mieszkańców Polski, którzy jednak podjęli bardzo trudną decyzję, bo dzisiaj 

chyba nawet nie rozumiemy co to znaczył ten krok zapisania się do 

Solidarności, do NSZ studentów, bo to była dla nas ta druga organizacja. To jest 
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olbrzymi szacunek dla tych ludzi, którzy wtedy podjęli tę decyzję. 

Podsumowanie tych 40 lat może być jedno – my jako radni na pewno wszyscy 

czujemy się wybrani demokratycznie, bo różnie opcja, raz ta, mówi, że jest nie 

ma demokracji, my wszyscy tutaj obecni 45. czujemy się wybrani 

demokratycznie, czyli w Polsce mamy demokrację. Mamy tak jak w każdym 

państwie pewne problemy, ale jeszcze raz wielki szacunek, wielki ukłon wobec 

tych wszystkich, którzy wtedy w roku ‘80 te działania podjęli. Bardzo, bardzo 

dziękuję i oczywiście zachęcam do popołudniowych świętowań, bo na pewno 

te uroczystości będą bardzo różne, czy to osobiście, czy przez media, które temu 

tematowi poświęcają dużo czasu. Jeszcze raz dziękuję również Panu Radnemu, 

który ten problem zasygnalizował. Oczywiście ten temat jest dzisiaj 

wydarzeniem numer jeden, ale mam nadzieję, że wyjątkowo krótka sesja 

umożliwi wszystkim powrót do domu i spokojne, że tak powiem, przeżywanie 

uroczystości dzisiejszej rocznicy. 

 

 

23. Zamknięcie sesji Sejmiku: 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! 

Ponieważ porządek sesji został wyczerpany, zamykam XXII sesję Sejmiku 

Województwa Śląskiego VI kadencji. Bardzo dziękuję ! [godz. 1240] 

 


